КОНТРОЛЬНАЯ РАБОТА № 7

ПО ДИСЦИПЛИНЕ «ПРАКТИКА УСТНОЙ И ПИСЬМЕННОЙ РЕЧИ»

ДЛЯ СТУДЕНТОВ 4 КУРСА СПЕЦИАЛЬНОСТИ «АНГЛИЙСКИЙ ЯЗЫК»

ЗАОЧНОГО ФАКУЛЬТЕТА
VARIANT 1

Ex. 1 Explain how you understand the words:

A masterpiece, a full-length portrait, a curriculum vitae, feedback, a mind-map. 

Ex. 2 Give the words according to its definition.

1. The representation of non-living things (fruit, flowers, etc) in painting.  

2. The style when artists painted the background of their pottery in black and let natural red show through to form the figures. 

3. A period of life between childhood and maturity. 

4. A system with two separate levels one of which is better than the other. 

5. Universities for the elderly. (the third age universities)

6. Paints to be mixed with water, not oil.   

7. A very long, research-based work for a higher degree. 

Ex. 3 Give the English equivalents.

1. Changes that happen in later adulthood include (физические и биологические изменения, умственные изменения и изменения  личности). 

2. Pupils choose (профессионально-технические) subjects such as catering, tourism, secretarial or building skills. 

3. Most people think that old people are (раздражительные, всегда в плохом настроении, забывчивые, непреклонные и зависимые).  

4. The university belongs to its students and they (выбирают занятия).

5.  Every society has its own (методы поддерживать и обучать художников) 

6. Religious education is included into the school curriculum, but parents (имеют право забирать своих детей с) religious education classes. 

7. A person who belongs to the submissive type has (сильное чувство долга) and always tries to (избегать конфликтов). 

8. Public schools depend on (оплаты, которую платят родители учеников). 

9. Each new style of painting in some way (появляется благодаря тем стилям, которые были до него) 

10. He doesn’t know the satisfaction of being rewarded for (социально приемлемое  поведение). 

Ex. 4 Translate the following phrases and think of the sentences with them. Write them down.
To be young at heart  

To come of age    

An old wives’ tale    

To be under  age   

A newcomer  

Ex. 5 Insert prepositions and post verbal adverbs where necessary.

1. In this school promotion … a higher class does not depend … examination results, it is almost automatic.

2. The idea …  beauty changes …  society … society.

3.  Pupils in Britain leave school…  the age …  16 with certificates … the individual subjects they have passed.

4. The courses are undertaken … young people … full-time education … the ages of 16 and 18 and focus …  vocational skills.

5. Though a representative … this type enjoys … leadership, he does not strive hard…  it.  

6. Talking about parental responsibility I am going to allocate 95 per cent …  responsibility …  spoilt children … parents, and 5 per cent …  teachers and the state.

7. Each university develops its own character and programme …  response …  the needs and resources …  the area.

8. My grandfather’s ideas are terrible … …  date, he seems to live …   the stone age.

9. Though a representative …  this type enjoys … leadership, he does not strive hard… it.  

Ex. 6 Describe the picture that you saw at the exhibition yesterday and (dis)liked it.  Point out the style, genre, composition, colouring, light and shade effects, your impressions.

Ex. 7 Translate into English.

1.  В Великобритании образование обязательно с 5 до 16 лет. 

2. Сюжет картины очень прост. На ней изображен пастух на фоне вечернего неба. 

3. Инициатива организовать университеты для пожилых людей впервые появилась во Франции, сейчас она распространяется в европейских странах как лесной пожар. 

4. Египетские художники рисовали по строгим правилам: головы людей на  картинах  повернуты в стороны, плечи и тело вперед, а ступни в сторону.  

5. Именно семья является источником (ресурсом) эмоциональной поддержки и  общения для пожилых людей. 

6. Как правило, кандидаты получают предложение на определенных условиях, это значит, что они должны выполнить требования указанные в предложении.

7. Для учителя очень важно знать тип характера ученика. 

8. Это миф, что пожилые люди отчуждены от своих детей.

9. С любопытством разглядывая произведения экспрессионистов, он не переставал удивляться, почему их приняли на выставку.  

10. Одной из отличительных черт Британского образования  - это отсутствие единообразия. 

Ex. 8 Write an essay: “Bringing up children is not an easy task” 
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ПО ДИСЦИПЛИНЕ «ПРАКТИКА УСТНОЙ И ПИСЬМЕННОЙ РЕЧИ»

ДЛЯ СТУДЕНТОВ 4 КУРСА СПЕЦИАЛЬНОСТИ «АНГЛИЙСКИЙ ЯЗЫК»

ЗАОЧНОГО ФАКУЛЬТЕТА
VARIANT 2

Ex. 1 Explain how you understand the words:


A shoulder-length portrait, an unsurpassed masterpiece, cognitive capacities, mnemonics, a local job centre.

Ex. 2 Give the words according to its definition.

1. A picture of a scene at sea.   

2. Universities for the elderly. 

3. A date by which you must hand in the work.

4. Black figures painted on naturally red pottery. 

5. Lists of schools or colleges from the best down to the worst. 

6. Strong coarse cloth used by artists for painting .

7. A long essay, often part of a course usually thousands of words.  

Ex. 3 Give the English equivalents.

1. (Отношения между взрослыми и их стареющими родителями) can take many forms. 

2. Most sixteen-year-olds take (аттестат о среднем образовании) in five, ten or even fifteen subjects. 

3. Some pictures tell us about the history of the period during which they (были созданы). 

4. (Быть бабушкой или дедушкой) is a common experience  for (пожилых людей)    

5. Egyptian artists (украшали могилы фресками) showing people and objects related to the life of the dead.   

6. Pupils choose (профессионально-технические) subjects such as catering, tourism, secretarial or building skills. 

7. A person belonging to the self-direct type is (добросовестный, спокойный и настойчивый) .

8. If people (стимулируют свой ум) they are (физически здоровее). 

9.  A candidate will be accepted by the university if he ( выполнит условия , указанные в предложении) .

10. About 90 per cent of secondary schools in Britain are (общеобразовательные). 

Ex. 4 Translate the following phrases and think of the sentences with them. Write them down.
An old flame     

An old hand           

An old wives’ tale    

To be under age    

A fresh start      
Ex. 5 Insert prepositions and post verbal adverbs where necessary.

1. … 1994 the National Curriculum was reformed, providing opportunities …  vocational studies to be introduced … 14.

2. I can’t say that an artist is a solitary toiler …  possession  … a unique talent that  differentiates him …  the rest of society,  he is also a product … society …  which he toils.

3. Vocational courses are concerned … the teaching …  job-related skills.

4. Creating an illusion … depth is called drawing … perspective.

5. The concentration …  a few subjects reflects a high degree …  specialization …  Britain system.

6. You can learn a foreign language …  any age, it depends … your drive.

7. Though a representative …  this type enjoys …leadership, he does not strive hard… it.  

8. Talking about parental responsibility I am going to allocate 95 per cent …  responsibility … spoilt children … parents, and 5 per cent …  teachers and the state.

9. I prefer paintings … the old masters … modern paintings.

Ex. 6 Describe the picture that you saw at the exhibition yesterday and (dis) liked it.  Point out the style, genre, composition, colouring, light and shade effects, your impressions.

Ex. 7 Translate into English.

1. Абитуриенты в Великобритании поступают в университеты на основе результатов двух уровней: простого и продвинутого. 

2. Университеты для пожилых людей независимы от правительственных фондов, они собирают деньги путем пожертвований и благотворительности. 

3. Частные школы – это закрытые учебные заведения (школы-интернаты), которые предоставляют жилье своим ученикам во время учебного года.  

4. Представитель приспосабливающегося типа  общителен и дружелюбен, он легко приспосабливается к любой ситуации, и ему нравится быть лидером. 

5. Египетские художники рисовали по строгим правилам: головы людей на  картинах  повернуты в стороны, плечи и тело вперед, а ступни в сторону.  

6. Именно семья является источником (ресурсом) эмоциональной поддержки и  общения для пожилых людей. 

7. Цель Национальной программы  - гарантировать, чтобы все дети  получали всестороннее образование. 

8. С любопытством разглядывая произведения экспрессионистов, он не переставал удивляться, почему их приняли на выставку.  

9. Инициатива организовать университеты для пожилых людей впервые появилась во Франции, сейчас она распространяется в европейских странах как лесной пожар. 

10. Одной из отличительных черт Британского образования  - это отсутствие единообразия. 

Ex. 8 Write an essay: “Bringing up children is not an easy task” 
